



## Anti-Bribery & Corruption Policy

### سياسة مكافحة الرشوة والفساد

INCOM Egypt

Issue

الإدارة العليا - Top Management

Revision

1

01/09/2022

AB-PO-01

0

01/09/2022

#### 1. Introduction

It is our internal policy to conduct all of our business in an honest and ethical manner. We take a zero-tolerance approach to bribery and corruption and are committed to acting professionally, fairly and with integrity in all our business dealings and relationships wherever we operate and implementing and enforcing effective systems to counter bribery.

#### 2. Purpose of policy

- Set out our responsibilities, and of those working for us, in observing and upholding our position on bribery and corruption.
- Provide information and guidance to those working for us on how to recognize and deal with bribery and corruption issues.

#### 3. What is bribery?

A bribe is an inducement or reward offered, promised or provided in order to gain any commercial, contractual, regulatory or personal advantage.

#### 4. Policy Statement

**Firstly:** Conduct awareness lectures for all employees of the company to prevent any complaint about getting or requesting bribes.

**Secondly:** Warn all the employees of requesting any additional amounts (Bribe) from third parties.

**Thirdly:** In case of employee bribe request from others (Bribe), this case will be transferred to investigation and punishment will range from deduction till dismissal.

**Fourthly:** In the case of finding one of the employees of the company takes a bribe, this employee will be terminated from employment immediately and legal action will be taken.

**Fifthly:** Follow-up company employees even in contractor's sites and conduct daily report about their behaviors with the help of our contractors.

**Sixthly:** In the case of contractor complaint of bribery, employees will be immediately replaced, and internal investigation will be conducted.

#### 5. Policy Ownership

- This Policy is owned by INCOM Egypt legal and administrative department.

#### ١. مقدمة

إن سياستنا الداخلية هي إجراء جميع أعمالنا بطريقة صادقة وأخلاقية. نحن نتبع نهج عدم التسامح مطلقاً مع الرشوة والفساد وملتزم بالتصرف بشكل احترافي وعادل ونزهي في جميع تعاملاتنا وعلاقاتنا التجارية أينما نعمل وننفذ أنظمة فعالة لمكافحة الرشوة.

#### ٢. الغرض من السياسة

- تحديد مسؤولياتنا، ومسؤوليات أولئك الذين يعملون لدينا، في مراقبة ودعم موقفنا بشأن الرشوة والفساد.
- توفير المعلومات والإرشادات للعاملين لدينا حول كيفية التعرف على قضايا الرشوة والفساد والتعامل معها.

#### ٣. ما هي الرشوة:

الرشوة هي إغراء أو مكافأة يتم تقديمها أو الوعد بها من أجل الحصول على أي ميزة تجارية أو تعاقدية أو تنظيمية أو شخصية.

#### ٤. بيان السياسة

أولاً: إجراء محاضرات توعوية لجميع العاملين في الشركة لمنع أي شكوى بشأن الحصول على أو طلب رشوي.

ثانياً: تحذير جميع الموظفين من طلب أي مبالغ إضافية (رشوة) من الغير.

ثالثاً: في حالة طلب الموظف رشوة من الآخرين (رشوة) تحول هذه الحالة إلى التحقيق وتتراوح العقوبة من الخصم حتى الفصل.

رابعاً: في حالة العثور على أحد موظفي الشركة يأخذ رشوة، سيتم فصل هذا الموظف من عمله فوراً وسيتم اتخاذ الإجراءات القانونية.

خامساً: متابعة موظفي الشركة حتى في مواقع المقاولين إن وجدوا وعمل تقرير يومي عن سلوكياتهم بمساعدة المقاولين لدينا.

سادساً: في حالة شكوى المقاول من الرشوة يتم استبدال الموظفين فوراً وإجراء تحقيق داخلي.

#### ٥. ملكية السياسة:

هذه السياسة مملوكة لشركة انكم إيجيبت - الإدارة القانونية والإدارية.



*Rashad Elger*

Vice President نائب رئيس مجلس الإدارة